

response*able drawing

workshops and more

* If you are only able to participate for a shorter period of time, you are also very welcome!

**Building on our workshop experiences with students and communities, we, Sarah Hegenbart and Kaj Osteroth, are currently designing the *response*able drawing* exhibition at *uqbar* project space, Berlin Wedding, which will take place from October 19 to 29, 2024. It will represent different responses to drawing and democracy. We aim to give an insight into our 2-year practice by showing the results of the workshops and other works that have been created in the course of our collaboration. In this context, we also want to present the results of the *Countdown Democracy* format. Each participant will be listed as participating artist.

More: www.response-able-drawing.com

An experiment by and with Kaj Osteroth & Sarah Hegenbart as part of the research and exhibition project *response*able drawing*. *Countdown Democracy* is a low-threshold, participatory experiment realized as part of our workshop series *response*able drawing* and in the context of the EU-funded research project ART*IS.

COUNTDOWN DEMOCRACY Drawing & Witnessing STARTING September 16th!!!

Countdown Democracy is a low-threshold, participatory experiment that invites people to reflect on their everyday experiences with democracy. With pencil and paper as the main tools.

Countdown Democracy invites people to use drawing to scan their own everyday lives for impressions, experiences and/or despair, always with an eye to the big question: DEMOCRACY AND ME? What role does democracy play in my daily life?

The principle is simple!

If you would like to participate, you need

- 1) White copy paper (A4 landscape)
- 2) A pencil (also color pencil if you like)
- 3) A daily time slot of 15-30 minutes, ideally from September 16-29.*
- 4) Include the date and time of your drawing and any other information you feel is relevant.
- 4) Keep your drawings if you would like to be part of our exhibition.**

Let us know if you would like to participate.

And...



response*able drawing

workshops and more

...in order to increase the experience that *response*able drawing* happens as a part of a group, we encourage you to share individual drawings already during the drawing process with us. We envisage to share one drawing on our instagram account to share with you what other members of the group are drawing. It is up to you to decide if you share the drawing anonymously or in combination with your name.

1. If you would like a single drawing to be shared*** via Instagram (kaj_osteroth/response*able drawing), please send it the same day it was created, including whether or not you would like your name to be mentioned, to the following email address:
osteroth@response-able-drawing.com

2. If you would like the complete series of drawings to be part of the COUNTDOWN DEMOCRACY disposal represented at uqbar, Berlin Wedding, from 19-29th October, please send an email for further details to:
osteroth@response-able-drawing.com.

*** By submitting my drawing to the response*able drawing project (Kaj Osteroth & Sarah Hegenbart), I grant the project managers a simple, free, spatially and temporally unlimited right of use for the one-time publication of the drawing on Instagram. This includes in particular the right to reproduce, distribute and make it publicly available. I confirm that I own all necessary rights to the drawing and that no third-party rights are infringed.

response*able drawing

workshops and more

* Auch wenn ihr für einen kürzeren Zeitraum dabei sein möchtet, seid ihr herzlich willkommen!

**Aufbauend auf unsere Workshop Erfahrungen mit Studierenden und Communities gestalten wir, Sarah Hegenbart und Kaj Osteroth, derzeit die Ausstellung *response*able drawing* im Projektraum *uqbar*, Berlin Wedding, die vom 19. bis 29. Oktober 2024 stattfinden wird. Sie soll verschiedene Formate mit Bezug zu Demokratie und Zeichnung vorstellen. Wir geben einen Einblick in unsere 2-jährige Praxis, indem wir die Ergebnisse der Workshops und anderer Arbeiten, die im Laufe unserer Zusammenarbeit entstanden sind, zeigen. In diesem Zusammenhang wollen wir auch die Ergebnisse des Formats *Countdown Democracy* präsentieren. Alle Mitzeichnenden werden als teilnehmende Künstler:innen aufgeführt.

Mehr: www.response-able-drawing.com

Ein Experiment von und mit Kaj Osteroth & Sarah Hegenbart im Rahmen des Forschungs- und Ausstellungsprojekts *response*able drawing*. *Countdown Democracy* ist ein niedrigschwelliges, partizipatorisches Experiment, das im Rahmen unserer Workshopreihe *response*able drawing* und im Kontext des EU-geförderten Forschungsprojekts ART*IS realisiert wird.

COUNTDOWN DEMOCRACY Drawing & Witnessing AB MONTAG 16. September!!!!

Countdown Democracy ist ein niedrigschwelliges, partizipatorisches Experiment, das Menschen dazu einlädt, über ihre täglichen Erfahrungen mit der Demokratie nachzudenken. Mit Bleistift auf Papier.

Countdown Democracy lädt dazu ein, den eigenen Alltag zeichnerisch nach Eindrücken, Erfahrungen und/oder Verzweiflung zu durchforsten, immer mit Blick auf die große Frage: DEMOKRATIE UND ICH? Welche Rolle spielt die Demokratie in meinem täglichen Leben?

Das Prinzip ist einfach!

Wenn ihr mitmachen wollt, braucht ihr

- 1) Weißes Kopierpapier (DIN A4 quer)
- 2) Einen Bleistift (gerne auch Buntstifte)
- 3) Ein tägliches Zeitfenster von 15-30 Minuten, idealerweise vom 16. bis 29. September.
- 4) Ergänzt eurer Zeichnung durch Datum und Uhrzeit und allen weiteren Informationen, die ihr wichtig findet.
- 4) Bewahrt eure Zeichnungen auf, wenn sie Teil unserer Ausstellung werden sollen.**

Lasst uns wissen, ob ihr teilnehmen möchtet.

Und...

response*able drawing

workshops and more

*** Mit der Einreichung meiner Zeichnung an das Projekt *response*able drawing* (Kaj Osteroth & Sarah Hegenbart) räume ich den Projektverantwortlichen ein einfaches, unentgeltliches, räumlich und zeitlich unbeschränktes Nutzungsrecht zur einmaligen Veröffentlichung der Zeichnung auf Instagram ein. Dies umfasst insbesondere das Recht zur Vervielfältigung, Verbreitung und öffentlichen Zugänglichmachung. Ich versichere, dass ich alle erforderlichen Rechte an der Zeichnung besitze und keine Rechte Dritter verletzt werden.

... um die Erfahrung eines gemeinsamen Prozesses zu verstärken, ermutigen wir euch, einzelne Zeichnungen bereits während des Zeichenprozesses mit uns zu teilen. Wir haben vor, einzelne Zeichnung auf unserem Instagram-Account zu veröffentlichen, um mit euch zu teilen, was andere Mitglieder der Gruppe zeichnen. Es ist euch überlassen, ob ihr die Zeichnung anonym oder in Kombination mit eurem Namen teilt.

1. Wenn du eine einzelne Zeichnung auf Instagram teilen*** möchtest (kaj_osteroth/response*able drawing), sende sie bitte am selben Tag an dem sie entstanden ist, mit der Info ob sie unter deinem Namen oder anonym veröffentlicht werde soll, an folgende E-Mail-Adresse: osteroth@response-able-drawing.com.
- 2) Wenn du möchtest, dass die komplette Zeichnungsserie Teil des COUNTDOWN DEMOCRACY Disposal wird, welches dann vom 19. bis 29. Oktober bei *uqbar* in Berlin Wedding zu sehen sein wird, schicke bitte eine E-Mail für weitere Details an: osteroth@response-able-drawing.com.